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Slovo starosty

Zpravodaj obce | Ročník XX. | Vychází 26. července 2023

Hezký prázdninový den všem spoluob-
čanům,

rád bych vám nejprve, i jménem zastupitel-
stva, popřál krásné a pohodové letní dny, ať
už je trávíte na dovolené nebo doma s rodi-
nou a přáteli.

Je moc příjemné sledovat, že i obecní
prostranství nejsou mnoha lidem lhostejná
a tímto děkujeme všem spoluobčanům, kte-
ří nezištně pomáhají třeba jen tím, že si po-
sekají trávu i před vlastním plotem nebo vy-
sadí pěknou kytičku, která hned celou obec
rozzáří. Každá pomoc na zvelebení
a zkrášlení Radimovic se počítá.

Jistě jste si všimli změn na návsi. Museli
jsme pokácet 2 lípy, které byly dlouhé roky
ozdobou Radimovic. Stromy byly bohužel
napadené dřevomorkou kořenovou a aby
nedošlo k nakažení okolních lip nebo
k samovolnému pádu, musely být odstraně-
ny i s kořeny. Necháme nyní místo přes zimu
volné, abychom na jaře mohli zasadit nové
lípy. Další změnu je možné vidět
na obecním pozemku za návsí. Prostor byl
srovnán a vyčištěn od náletů a jakmile to po-
časí dovolí, dokončíme celý proces
osazením trávy. Pozemek pak bude uzpůso-
ben pro připravovaný projekt. Za oba tyto
počiny patří veliký dík Alešovi Bursovi.
V tuto chvíli ještě probíhá obnova cesty
k Mohelce pod Bílkovými. Je potřeba
zpřístupnit pozemky, které se nachází

u řeky. Tato cesta zde byla dlouhá staletí
a jednalo se o přímé spojení s Radostínem
a Třtím.

Jelikož se obec snaží zajistit všechny akce
za pomoci výjezdové jednotky nebo
brigádníků, tak je možné, že docházelo
k nadměrnému hluku z pracovních strojů
v době svátků a víkendů. Všichni žijeme
dlouhá léta na vesnici, a tak je pro nás zvuk
traktoru normální. Tráva se seká, když víme,
že bude dva dny hezky. Žně jsou, když obilí
dozraje a neprší. Budeme pracovat na tom,
aby se obecní stroje o víkendech a svátcích
rozjely nejdříve v 8 hodin ráno a jejich hluk
zapadnul do každodenního života vesnice.
Jak je ale dobrým zvykem, budeme se i my
snažit ctít nedělní klid.

pokračování na straně 8
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Zápis ze zasedání zastupitelstva 26. 6. 2023

Přítomno: 6 členů zastupitelstva
obce, 11 občanů

Oznámení o termínu zasedání zastupitelstva
vč. programu bylo vyvěšeno na úřední desce
dne 13. 5. 2023.

1. Zahájení – schválení programu,
jmenování zapisovatele a ověřovate-
lů zápisu
Program zasedání:

1. Zahájení - jmenování zapisovatele a
ověřovatelů zápisu

2. Kontrola zápisu z minulého jednání
3. Závěrečný účet obce za rok 2022
4. Rozpočtové opatření 01/2023
5. Záměr pronájmu obecního bytu.
6. Cenové nabídky na vybavení pro výjez-

dovou jednotku
7. Rally Bohemia 2023
8. Darovací smlouva
9. Dotace pro sportovní a kulturní akce
10. Náhrada škody panu Svobodníkovi
11. Vícenáklady cesta Kafka Bryknar
12. Termínovaný účet obce
13. Diskuze

Program jednání byl doplněn o body:

• Zpráva o výsledku přezkoumání hospo-
daření obce Radimovice

• Změna cestovních náhrad pro rok 2023
• Změna funkce uvolněného starosty

Námitky proti programu: nejsou
Zapisovatelem byl určen: Hana Hanušová
Ověřovatelé zápisu: Michaela Hlaváčková,
Vladimír Kracík

Hlasování:

Program jednání byl schválen.

2. Kontrola zápisu z minulého
jednání
• Usnesení č. 22/2013 – trvá (uzavření

kupní smlouvy)
• Usnesení č. 2/2021 – trvá (aktualizace

nařízení zimní údržba)
• Usnesení č. 32/2022 – trvá (sportoviště)
• Usnesení č. 29/2023 – trvá (pronájem

nebytových prostor)
• Usnesení č. 32/2023 – trvá (inventariza-

ce majetku do 31.8.2023)
• Usnesení č. 34/2023 – trvá (prověřit

možnost vymáhání škody)

3. Závěrečný účet obce za rok 2022
Návrh závěrečného účtu byl zveřejněn na
úřední desce od 7. 6. 2022.
Usnesení č. 35/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
s c h v a l u j e
celoroční hospodaření obce, závěrečný účet
obce a řádnou účetní závěrku za rok 2022
bez výhrad.

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení přijato

4. Rozpočtové opatření 1/2023

Usnesení č. 36/2022
Zastupitelstvo obce po projednání
s c h v a l u j e
změnu rozpočtu – rozpočtové opatření
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č. 1/2023 dle důvodové zprávy.

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

5. Pronájem obecního bytu,
jmenování komise pro výběr ná-
jemníka
Předsedající přednesl návrh na pronájem
obecního bytu od 2. 9. 2023.

Usnesení č. 37/2022
Zastupitelstvo obce po projednání
s c h v a l u j e
vyhlášení záměru pronájmu obecního bytu
k 2. 9. 2023, sestavení výběrové komise ve
složení Vladimír Kracík, Lucie Langová, Ale-
na Rejhová, Hana Brožová, Gabriela Paldu-
sova a
p o t v r z u j e
záměr pronájmu obecního bytu, který byl
vyvěšen od 7. 6. 2022 do 12. 7. 2022 na UD.

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

6. Cenové nabídky na vybavení pro
výjezdovou jednotku

SDH Radimovice dodalo 3 nabídky na nákup
vybavení pro výjezdovou jednotku. Dvě byli
poslány od SDH Radimovice a jedna došla
přímo na obecní email.
1. nabídka – SDH plus za celkovou částku
115 066 Kč s DPH
2. nabídka–Duffek s.r.o. za celkovou částku
126 098,94 Kč s DPH
3. nabídka – Jan Benda požární služby za
celkovou částku 122 107 Kč s DPH

Usnesení č. 38/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
u k l á d á
Starostovi obce objednat vybavení pro výjez-
dovou jednotku za nejnižší nabízenou cenu
od společnosti SDH plus

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo schvá-
leno

7. Rally Bohemia 8. 7. 2023
Předsedající přednesl Rozhodnutí MěÚ Jab-
lonec nad Nisou povolení úplné uzavírky ko-
munikace Malá Skála – Radimovice na sobo-
tu 8. 7. 2022 od 10:00 do 19:30 h.

Usnesení č. 39/2022
Zastupitelstvo obce po projednání
b e r e n a v ě d o m í
rozhodnutí MěÚ Jablonec nad Nisou.

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

8. Darovací smlouva
Předsedající přednesl informaci, že obec
se rozhodla podpořit Základní školu a ma-
teřskou školu logopedickou v Liberci,

Usnesení č. 40/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
s c h v a l u j e
Poskytnout dar Základní škole a mateřské
škole logopedické v Libeci IČO 467 480 59
ve výši 10 000,- Kč
a u k l á d á
Starostovi podepsat darovací smlouvu

PRO 5 PROTI 0 ZDRŽEL SE 1
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Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

9. Dotace pro sportovní a kulturní
akce
Předsedající přednesl příjem žádostí o dota-
ci od spolků a jiných organizátorů kul-
turních a společenských akcí.
• SDH Radimovice – finanční zajištění

činnosti dětí a mládeže na rok 2023
ve výší 10 000,- Kč

• SDH Radimovice – finanční zajištění
hasičské soutěže Sychrovský pohár
ve výší 10 000,- Kč

• MC V Podzámčí– finanční zajištění kul-
turních akcí v Radimovicích jako cvi-
čení s dětmi, Pohádkové vítání
prázdnin, Jablkobraní a jiné ve výši
10 000,- Kč

• Tomáš Rulec a Ladislav Dvořák– nákup
vybavení pro pořádání nohejbalového
turnaje Cyrila a Metoděje 2023 ve výši
7 000,- Kč

Usnesení č. 41/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
S c h v a l u j e
Poskytnutí dotací:
• SDH Radimovice – finanční zajištění

činnosti dětí a mládeže na rok 2023
ve výší 10 000,- Kč

• SDH Radimovice – finanční zajištění
hasičské soutěže Sychrovský pohár
ve výší 10 000,- Kč

• MC V Podzámčí – finanční zajištění
kulturních akcí v Radimovicích jako
cvičení s dětmi, Pohádkové vítání
prázdnin, Jablkobraní a jiné ve výši
10 000,- Kč

• Tomáš Rulec a Ladislav Dvořák – ná-
kup vybavení pro pořádání nohej-

balového turnaje Cyrila a Metoděje
2023 ve výši 7 000,- Kč

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

10. Náhrada škody panu Svobodní-
kovi
Předsedající přednesl požadavek pana Jana
Svobodníka na proplacení nevratně poško-
zené pneu, k čemuž došlo chybným nave-
dením na neošetřený pozemek obce. Pan
Svobodník zaplatil parkovné a požaduje ná-
hradu škody ve výši 4 365,- Kč.

Usnesení č. 42/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
S c h v a l u j e
Proplacení škody panu Svobodníkovi ve výši
4 365,-Kč. Škoda bude proplacena ze zisku za
parkování.

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

11. Vícenáklady cesta Kafka Bryknar
Předsedající přednesl informaci o více-
nákladech na stavbě cesty Kafka Briknar,
které nebyli zaneseny v projektové doku-
mentaci. Celková cena vícenákladů je
65 146,75 Kč.
Jedná se hlavně o výměna zničeného hyd-
rantu, osazení a dodávka dešťových vpustí,
nájezd k domu čp. 111.

Usnesení č. 43/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
S c h v a l u j e
Proplacení vícenákladů společnosti ASANO,
spol. s r.o. IČO 25017381 ve výši

PRO 6 PROTI 0 ZDRŽEL SE 0
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65.146,75 Kč

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

12. Terminovaný účet obce
Předsedající přednesl informaci o skončení
termínovaného vkladu, z kterého obci za půl
roku přišli úroky 78 900 CZK. Obec dostala
novou nabídku na terminovaný vklad. Ter-
minovaný vklad na 6 měsíců s úrokem
5,26%

Usnesení č. 44/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
u k l á d á
Vložení částky 3.000.000,- Kč na termi-
novaný vklad u Komerční banky za úrok
5,26% na období 6 měsíců

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

13. Zpráva o výsledku přezkoumání
hospodaření obce Radimovice za rok
2022
Předsedající přednesl zprávu o výsledku
hospodaření za rok 2022. V roce 2022 došlo
k chybám v účetnictví, které již nejde zpětně
napravit. Aby obec zamezila opakování chyb
z roku 2022, objednala si audit od krajského
úřadu na přezkoumání hospodaření
k 30. 9. 2023.

Usnesení č. 45/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
Bere na vědomí
Zpráva o výsledku přezkoumání hospo-
daření obce Radimovice za rok 2022 a

u k l á d á
Starostovi objednat audit u krajského úřadu
na přezkoumání hospodaření k 30. 9. 2023.

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

14. Změna cestovních náhrad pro
rok 2023
Předsedající uvedl, že podle § 189 odst.2 zá-
kona č. 262/2006 Sb., zákoníku práce, kterou
se mění vyhláška č.467/2022 sb. o změně
sazeb cestovních náhrad na služební cesty
pro rok 2023

Usnesení č. 46/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
schvaluje
základní sazbu cestovních náhrad za použí-
vání silničních motorových vozidel
na 8,20 Kč.
Stravné:
• 129,- Kč, až 153,- Kč trvá-li pracovní

cesta 5 až 12 hodin
• 196,- Kč – 236,- Kč Kč, trvá-li pracovní

cesta déle než 12 hodin, nejvýše však
18 hodin

• 307,- Kč – 367,- Kč, trvá-li pracovní cesta
déle než 18 hodin

průměrná cena pohonných hmot:
• benzín automobilový 95 oktanů

41,20 Kč/litr
• benzín automobilový 98 oktanů

45,20 Kč/litr
• motorová nafta

34,40 Kč/litr
• 1 kilowat hodinu elektřiny

8,20 Kč

PRO 5 PROTI 0 ZDRŽEL SE 1
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Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

15. Změna termínu přesunu starosty
z neuvolněného na uvolněného
Starosta požádal o změnu termínu, kdy
by měl být plně uvolněn na funkci starosty
z 1. 7. 2023 na 1. 1. 2024

Usnesení č. 47/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
schvaluje
změnu termínu uvolnění starosty z 1. 7. 2023
na 1. 1. 2024.

Hlasování:

Výsledek hlasování: usnesení bylo přijato.

16. Diskuze
Robert Marek: Rád bych poděkoval SDH Ra-
dimovice a HSZ Liberec za pokácení lip
na návsi. Potvrdilo se, že lípy byly napadené.
Druhá lípa od zastávky držela na cca 2 centi-
metrech zdravého dřeva a třetí na cca 7 cen-
timetrech. Dokumentace k nahlédnutí
na obci. Dále informuji o kontrole z VZP
s výsledkem 20 korun přeplatek. Uzávěrka
dalšího čísla Zpravodaje bude 20. 7. 2023
do 16:00.
Stavy účtů k 31. 5. 2023 ČNB – 596 545,52 Kč,
běžný účet u KB 5 640 010,50 Kč, Termí-
novaný vkladu u KB 3 000 000 Kč. V červnu
byla uhrazena faktura za cestu Katka
Bryknar ve výši 2 087 431,89 Kč.
Upozorňuji na čerpání řádné dovolené v ter-
mínu 3. – 7. 7. 2023, v těchto dnech bude
obecní úřad
uzavřen.
Pan A. Bursa: Chtěl bych se zeptat na od-

stranění pařezů u pokácených lip na návsi.
Pan R.Marek: Z obou stran pokácených lip
je komunikace, tudíž navrhuji pařezy vyfré-
zovat,
poté odvézt hlínu.
Pan A. Bursa: Kořeny by měly být dosta-
tečně zlikvidovány, aby se dřevomorka neší-
řila dál.
Pan R. Marek: Realizace je docela složitá,
protože by se mohla zničit komunikace.
Pan A. Bursa: Nabízím Vám pomoc se za-
jištěním likvidace.
Pan L.Marek: Pane starosto, na základě ja-
kých dokumentů jste rozhodl o smíru s paní
Holubcovou? Dále se ptám na částku, která
by měla být proplacena paní Holubcové
za smír a jak
jste k ní přišel. Tady předkládám dokument
z MV, ze kterého vyplývá, že nenesu žádnou
zodpovědnost, pokud neproběhl soud.
Pan R.Marek: Jelikož mi nebyly předány
žádné dokumenty a dle nezávislých
právních poradců
by tento soud vedl pouze k narůstajícím vý-
dajům s nemožností výhry, rozhodli jsme
se pro smír,
abychom obci ušetřili další náklady
za soudní výlohy a právní služby.
Paní L.Langová: Copak jste nám předložil
nějaké doklady co se týče výpovědi a právní-
ho
zastoupení?
Pan L.Marek: Musíte komunikovat
s právním zástupcem obce.
Pan R.Marek: Tento zástupce nereaguje
na výzvy k předání dokumentů.
Pan L.Marek: Cítím se jako lump kvůli vyká-
cení obecního lesa. Ale pochybení nese On-
dřej Zoubek, jelikož nechal pokládat maka-
dam na špatný pozemek. Nejsem viník toho,
že se špatně les
vykácel.
Pan A.Bursa: V tom lese je nepořádek, který

PRO 5 PROTI 1 ZDRŽEL SE 0
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zůstal po těžbě a rád bych věděl, zda byla
ve smlouvě o vykácení i informace
o nutnosti úklidu lesa.
Pan L.Marek: Ve smlouvě nic o úklidu
po těžbě nebylo.
Pan R. Marek: Za 50 tis bylo vykáceno
zdravé dřevo a les zůstal neuklizený. Lukáši,
jak je možné, že původní nabídka od pana
Petra Švece na vykácení lesa byla na 25 tis
a následná faktura byla za necelých 50 tis?
Nechápu, proč nebyla oslovena výjezdová
jednotka.
Pan A.Bursa: Realita by měla být taková,
že ten, kdo kácí les, ho také uklízí.
Pan Pavlíček: Měli byste používat při pře-
dávání protokolů určité standardy, které by
na obci měly
fungovat jako v soukromé firmě.
Pan R.Marek: Já vím, ale je fakt, že jsme
o spoustě věcí nebyli ani informováni a tudíž
jsme nemohli vědět, co všechno nám měl
Lukáš Marek předávat. Například 18. 4. bylo
odvezeno účetnictví na kontrolu na finanční
úřad, a to bez jakékoli informace novému
zastupitelstvu.
Pan A.Bursa: Lukáši, opravdu chceš pokra-
čovat ve funkci zastupitele, když máš se
vším problém a nestíháš ani pracovní schůz-
ky? Já jsem se ti dřív snažil se vším pomáhat,
ale nyní ses k nám a mojí paní se svou chotí
nechováš hezky a ani nepozdravíš.
Pan L.Marek: Za pomoc ti děkuji Aleši.
Pan Pavlíček: Chtěl bych se zeptat na to, jak
jste zjistili cenu za pneumatiku, kterou musí
obec proplatit z důvodu špatného navedení
na obecní pozemek.
Pan R.Marek: Majitel auta doložil veškeré
doklady, díky kterým známe bezpečně
částku, kterou obec musí zaplatit.
Pan Pavlíček: Ještě bych chtěl upozornit
o nezměněném statutárním zástupci obce v
registru ARES. Může to být problém, že tam
je stále pan Lukáš Marek.

Paní L.Langová: ARES není oficiální
rejstřík, jedná se o informační portál. Ale
děkujeme za
podnět a vysvětlení, vaší informaci prověří-
me.
Pan Hoffman: Chtěl bych se zeptat na
možnost retardéru na návsi před naším do-
mem a to z důvodu opakovaného bourání
aut do jeho plotu.
Pan R. Marek: Celou věc promyslíme.
Paní Burdová: Můžu se zeptat, kdy obec
dělá vyúčtování za energie?
Robert Marek: Toto vyúčtování chodí v let-
ních měsících.
Lucie Langová: Prověříme to a dáme vám
vědět.
Pan Hoffman: Chci se zeptat na jméno
obecního pracovníka a chtěl bych pochválit
jeho práci.
Pan R. Marek: V současné době pro obec
pracuje nepravidelně pan Petr Nesper
a nyní pomáhá
se sekáním David Bursa. Máme křovinořez v
opravně.
Paní Rulcová: Také jsem spokojená s dobře
odvedenou prací Davida Bursy.
Pan R. Marek: Obec stále hledá brigádníka
na sekání trávy a další pomocné práce
v obci.
Paní M. Marková: Podle mého názoru v obci
seká málo a tráva se neodváží. Minule to ko-
lem nás zůstalo neshrabané.
Pan Hoffman: Já myslím, že práce obecního
pracovníka i Davida Bursy je dobrá
a nejenom že posekají, ale vše shrabou a od-
vezou.
Robert Marek: Máte ještě někdo nějaký do-
taz? Pokud tomu tak není, ukončuji zasedání
zastupitelstva.

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno
v 19:41 hod.
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Ačkoliv čas od času přijde pár dešťových
kapek, prosím všechny o dodržování zásad
manipulace s ohněm v době sucha.

Ještě rád připomenu připravované kulturní
akce: Posezení sousedů, Sychrovskou pouť,

Jablkobraní a bude fajn, když se společně
opět setkáme.

Nakonec bych vám chtěl popřát příjemné
letní dny i večery.

Ohlédnutí za obecním výletem – 27. května

Po delší odmlce způsobené mimo jiné epi-
demií covidu 19 proběhl 27. května 2023
obecní výlet, kterého se zúčastnilo celkem
15 lidí v rozmezí od 2 do 82 let.

Vlakem jsme se přemístili z nádraží v Radi-
movicích do Debře u Mladé Boleslavi
a nejprve jsme navštívili zříceninu
středověkého hradu Michalovice.

Hrad byl založen Markvartici patrně na po-
čátku poslední čtvrti 13. století. Prvním zná-

mým majitelem byl Jan z Michalovic. Jeho
rod držel hrad až do roku 1468, kdy byl ob-
jekt připojen k Mladé Boleslavi, přestal být

–Slovo starosty (dokončení ze strany 1)

–Robert Marek
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udržován a v průběhu
16. století byl již pustý. V 19.
století byla podkopána jeho
věž, které se lidově říká Put-
na a v důsledku toho se šik-
mo roztrhla a její horní část
se vcelku sesula o patro níž.
V této šikmé poloze zůstala
dochována dodnes.

Z věže byl díky slunečnému
počasí pěkný výhled na Mla-
dou Boleslav a na velkou
část středního Pojizeří, kte-
rý jsme si mohli zpříjemnit
občerstvením v místní
pokladně s ochotným
panem správcem.

Po obědě jsme se přesunuli
na Národní přírodní památ-
ku Radouč na protějším bře-
hu Jizery, v jejíž blízkosti
se nachází jedna z nejpo-
četnějších syslích kolonií
v ČR čítající několik stovek
jedinců. I přesto, že jsme
na místo přišli krátce
po poledni a kriticky vzácná
zvířata měla sníženou aktivi-
tu, podařilo se řadu hlodav-
ců zahlédnout i vyfoto-
grafovat.

Věřím, že si všichni účastníci výlet užili, a že
se příště opět potkáme v hojném počtu.

–Martin Kára

Pozvánka na podzimní obecní výlet: Festival
ptactva

Festival ptactva je
kampaní BirdLife In-
ternational, jehož českým
partnerem je Česká
společnost ornitologická
(ČSO). Tato kampaň má za
cíl upozornit na fenomén
ptačí migrace a na nebezpečí, která ptáky na jejich
cestách mohou potkat. Festival připadá na první
říjnový víkend, kdy partneři BirdLife International or-
ganizují v jednotlivých evropských zemích vycházky
do přírody spojené s pozorováním ptáků a dalším do-
provodným programem. ČSO se přidala k pravidelné-
mu pořádání Festivalu v roce 1993. Během vycházek za-
znamenávají ornitologové počty pozorovaných druhů
a jedinců ptáků, nejčastěji pozorované druhy, vzácné
druhy a další zajímavosti. Tyto údaje organizátoři ještě
během víkendu zpracují, vyhodnotí a pošlou evropské-
mu koordinátorovi, který následující den předá zpra-
cované výsledky z celé Evropy sdělovacím
prostředkům.

Vlakem pojedeme do Příšovic, ze kterých přejdeme
k písečákům u Ploukonic, které jsou významnou
tahovou zastávkou pro vodní ptactvo. Obejdeme „Velký
Písečák“ a povíme si řadu zajímavostí o ptácích na hla-
dině, na obloze i v okolní vegetaci. Pro zájemce doporu-
čuji vzít s sebou dalekohled a dobrou obuv. Na pravdě-
podobně trošku pozdnější oběd se zastavíme v restau-
raci Jilm v Příšovicích. Celá trasa bude mít cca 6,5 km
a díky téměř nulovému převýšení je vhodná opravdu
pro každého.
Předpokládaný termín je 7. 10. 2023, ale vzhledem k ak-
tuálnímu počasí může dojít ke změně.
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Kácení lip na návsi

Stříbrné listy v zeleném poli
gotického štítu obce Radi-
movice značí tradiční lipo-
vou alej, která ještě před pár
lety procházela středem
obce. Kvůli neočekávanému
pádu stromu na vozidlo pod
ním a následnému nucené-
mu vykácení nemocných
stromů je to již vzpomínka
v hlavách rodáků nebo těch dříve naro-
zených. Pro ty, kteří se do obce přistěhovali
v posledních letech je s nově vysazenými
lipami spojena snad Hasičská louka, Po-
mník Obětem 2. světové války nebo nová
alej u rybníka. Možná také vzrostlé lípy na
návsi u bývalé Hospody U Šulců. A právě
i část těchto stromů musela být, i přes své
kratší stáří, pokácena.

Jistě jste si již všimli, že dvě prostřední lípy
z ostrůvku u silnice na návsi byly koncem
června pokáceny a v těchto dnech byly
uklizeny i jejich pařezy a hlavně i nemocné
kořeny. Oba stromy byly totiž napadeny
dřevokaznou houbou, která jejich kmeny
zcela zdevastovala. Vedení obce tedy,
po konzultaci s arboristy a po obdržení
všech potřebných povolení, přistoupilo
ke skácení obou stromů. Kvůli zajištění
maximální míry bezpečnosti a úspoře fi-
nančních prostředků obce bylo rozhodnuto,
že kácení provedou profesionální členové
HZS Liberec za pomoci výjezdové jednotky
obce. Kvůli nedostupnosti vysokozdvižné
techniky a pozdějšímu obdržení povolení
ke kácení stromů, se vše uskutečnilo již
v období mimo vegetační klid a navíc v ne-
děli dopoledne. Jak ale říká hláška z jednoho
českého filmu, tak „Rozkaz zněl jasně“ a mu-
seli jsme tedy jít do toho.

Za účasti dvou profesionálních hasičů,
z nichž jeden je zároveň velitel místní výjez-
dové jednotky a za pomoci dalších členů
naší výjezdovky jsme se vrhli do práce.
Plošina zaujala své pevné místo na návsi,
dva nejlepší dřevorubci šli do výsuvného
koše a pily se zakously do nemocného dřeva.
Z důvodu bezpečnosti byl zcela omezen
provoz po komunikaci mezi návsí a po-
mníkem. Tedy téměř zcela, protože někteří
nedočkavci zkrátka chodili tam, kam nemě-
li, zvedali červeno bílou pásku nad hlavu
a divili se proč nemohou projít pod zvednu-
tou plošinou, větvemi a špalky padajícími na
silnici. Většina řidičů i kolemjdoucích ale
situaci pochopila a respektovala tak žádost
a navigaci místních hasičů k cestě po určené
krátké objížďce. I přesto ale občas došlo
na úsměvné dohadování s téměř místními,
nebo jen kousek přespolními sousedy. Hláš-
ky typu: „Já ale jedu jen do krámu pro
rohlíky. To mě fakt nepustíš?“ byly až nepo-
chopitelně časté a opravdu nepochopitelné.
Obzvlášť když šlo o lidi, kteří to tu opravdu
znají a objížďka přes vedlejší ulici a spodek
návsi zabrala další 2 minuty navíc. Ale dali
jsme to.

Po ořezání hlavních větví z obou stromů do-
šlo ke kácení hlavních kmenů. K zamezení
poškození chodníku, obrubníků i asfaltu na
návsi jsme na plochu pod stromy naházeli
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zbytky větví a kmenů, ale i pneumatiky
od traktoru. Plošina v té chvíli již nebyla po-
třeba, naopak nastoupila letitá zkušenost
z kácení polomů a vzrostlých stromů a ten
nejpovolanější z nás se jal samotného ká-
cení. Po ukotvení tažného lana na každý
kmen a provedení směrového zářezu byl
aplikován řez hlavní. Zatím co se do hlavní-
ho řezu tloukly klíny, tak zbylí členové
osádky tahali za provaz a začalo se ozývat
praskání dřeva. Pak se ozvalo už jen žuch-
nutí kmene do připraveného podloží.
Po skácení obou stromů se projevil důvod
jejich kácení a ukázalo se, že v některých
místech byly asi jen 2-4 centimetry živého
dřeva a kůry. Zbytek bylo shnilé a ztrouch-
nivělé dřevo, nebo jen díra v kmeni. A to
hovoříme o průměru kmenů cca 80 cm.
Teprve po tomto skácení obou kmenů bylo

možné opět otevřít a uvolnit průjezd komu-
nikací a tím uklidnit čekající řidiče. Bohužel
i v průběhu toho „nejlepšího“ kácení se našli
nedočkavci z řad turistů cyklistů seniorů,
kteří se neváhali vrhnout pod kácející se
kmen a zkrátka se, i přes důrazné varování,
prošli adrenalinovou stezkou odvahy. Díky
bohu se nikomu nic nestalo.

Po skácení již následoval jen úklid komu-
nikace i návsi. Část uklidili členové výjez-
dové jednotky obce a o zbytek se postaral ur-
čený občan, který rozřezal kmeny na špalky
a ty pak, spolu s větvemi, odvezl a náves
poklidil. Věřím tedy, že tímto článkem jsem
alespoň trochu osvětlil pohnutky a příčiny
celého kácení. Za výjezdovou jednotku obce
se omlouvám za rušení nedělního klidu
a znovu děkuji všem za trpělivost.

–Ladislav Dvořák – zástupce velitele výjezdové jednotky obce

Nohejbalový turnaj Cyrila a Metoděje 2023

Stejně jako Mezinárodní filmový festival
Karlovy Vary, tak i Radimovický nohej-
balový turnaj Cyrila a Metoděje patří
mezi akce, konající se pravidelně na začátku
července. Pravdou je, že filmový festival má
poněkud delší tradici, která sahá až do roku
1946 (jen tak mimochodem se ten zcela
první konal v Mariánských Lázních ). Jinak
se ale dá říct, že v řadě případů jsou to akce
velice podobné, nebo jen s malými od-
lišnostmi. Tak například: ve Varech je čer-
vený koberec, v Radimovicích je červený
i zelený koberec. Ve Varech se hoduje v Ho-
telu Thermal, v Radimovicích v budce na
hřišti. Ve Varech se čepuje jenom jedno pivo
– Plzeň, v Radimovicích hned dvě piva – Ro-
hozec a Svijany. Ve Varech se slavné krasavi-
ce snaží skrýt svá odhalená těla proužkami
průhledného hedvábí, v Radimovicích se
někteří zkrášlují bílým obinadlem. Z Varů si

vítěz odnáší skleněnou sošku, z Radimovic
lahváče. Snad jen ten vozový park je ve Va-
rech o něco novější a blyštivější než u nás.

Ale dost již bylo srovnávání. Pojďme si v kli-
du říct, jak to letos vše probíhalo. Jelikož
jsme na začátku prázdnin a řada z nás se již
nemohla dočkat moře a výletů s rodinami,
hlásilo se do hry 10 týmů. Vlivem různých
zranění a nevolností se nakonec ráno po-
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dařilo zapsat na startovní listinu týmů 8,
z nichž některé se složily opravdu těsně před
nástupem. Toto číslo je ale naopak celkem
ideální pro hru ve dvou skupinách a pro po-
hodové odehrání celého turnaje v dobrém
čase. Po rozlosování se tedy začalo hrát na
již zmíněných kobercích.

Co jsem ale nezmínil a za což je třeba podě-
kovat, je před turnajová příprava celého
sportoviště. Jelikož jsou oba kurty již značně
opotřebované, koberce jsou buď potrhané,
nebo hodně obroušené a kluzké, jala se par-
ta několika lidí provést celkem razantní
úklid. Po strojovém vykartáčování obou kur-
tů se stav hracích ploch výrazně lepšil. Co se
ale spravit nedá, jsou trhliny na červeném
kurtu a také zelené hřiště bude v následují-
cích letech potřebovat další ošetřující péči.
Každopádně hra probíhala celkem plynule,
míče létaly přes síť i za plot, děti běhaly pro
míče a sportovci si skákali pro pivko.

Během dopoledne se začala scházet početná
divácká kulisa z Radimovic i blízkého okolí,
stálice z řad našich fanoušků i nově se při-
stěhovavších, nebo přespolní scouti z FK
Sokol Pěnčín, kteří zde opět vyhlíželi posily
do jejich fotbalového týmu. Obsluha stánku
se otáčela, pivo / limo teklo proudem a ča-
sem se rozpálil i gril. Sportovci i diváci našli

stín pod nůžkovými stany, které jsme pořídi-
li v loňském i letošním roce za uspořený
peníz a také za dotaci, kterou jsme obdrželi
od Obce Radimovice z Účelového fondu,
který podporuje pořadatele pravidelných
i jednorázových kulturních či sportovních
akcí pořádaných v katastru obce. K občasné-

mu rozpálení došlo i na hrací ploše,
ale vždy se podařilo situaci velmi
rychle ochladit a uklidnit.

Některým se dařilo více, jiným
o něco méně, takže se po pár hodi-
nách mohl psát další rozpis zápasů
pro boje ve vyřazovacím play off.
Z těchto bojů se pak šlo již do zápasů
o konečná umístění. Na tomto místě
je také třeba zmínit a pochválit
chování většiny fanoušků, které
bych označil jako ukázkové. Nejen

že fandili, pochválili dobrý míč a správně ki-
bicovali, oni také pustili nějakou tu korunu,
dali si pivko nebo steak. Jednu z fanynek
musím ale opravdu vyzdvihnout, přestože
na pivko si ještě musí pár let počkat. Za do-
provodu rodičů a sestřičky v kočárku to roz-
jela na všech frontách. Fandila zkrátka všem
a bylo vidět, že u ní vítězí hlavně radost z po-
hybu. Chvíli fandila vlevo, chvíli vpravo,
chválila hráče z obou týmů, načež vše završi-
la pokřikem „ČEŠI DO TOHO !!!“. Zde bylo
opravdu cítit srdce rodícího se sportovce
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a věrného fanouška. Jsme rádi, že takoví lidé
chodí mezi nás a budeme se na ně těšit
i v dalším roce.

Přestože ve sportovním areálu, tak k jediné-
mu letošnímu zranění nedošlo ve hře, ale
mimo ni, a to jen díky vlastní nešikovnosti
a zcela jistě „nedržení předpisů bezpečnosti
práce“. Tím pádem jsem turnaj nedohrál
a na noze teď nosím krásnou kotníkovou or-
tézu . Vraťme se ale zpět ke hře samotné.
Některé hvězdy minulých ročníků uvadaly,
někteří z nováčků naopak překvapili. Jedni
se mírně vraceli na výsluní a měli možnost
oprášit historické vavříny, jiní potvrzovali
své kvality ve středu pole. O vítězích bylo ale
skoro jasno již při ranním nástupu a zápisu
do turnaje. Zkrátka mládí a skryté rezervy
nezastavíš. Tím pádem Vám tedy mohu
oznámit celkové výsledky letošního turnaje,
kde se od prvního do osmého místa umístily
tyto týmy: Zajíčci, Červlast, AlkoDrink-
Týýým, Ráca Tým, ČEPRO, DDK, Noeaters,

Kořka. Jako každý rok, tak i letos jsme mohli
vyhlásit ocenění pro sportovce, kteří něja-
kým způsobem vystupovali z řady a svými
schopnostmi i neschopnostmi předčili ty
ostatní. Oceněno bylo celkem 13 hráčů, 5 fa-
noušků a 2 pomocnice z výčepu. Všem ještě
jednou gratuluji a děkuji za účast, fandění
i pomoc. Pochválit musím i nové hráče z řad
dětského dorostu nebo náctiletých, kteří tak
zdárně doplňují a časem snad zcela vymění
nás starší a zdravotně skomírající. Velký dík
patří i pomocnicím ve stánku s občer-
stvením a také našim sponzorům. Již jsem
zmínil dotaci z Obce Radimovice a musím
zmínit i hlavního sponzora, kterým je
Pivovar Rohozec. Dále pak Pivovar Svijany,
INTERIER-O, Electrolux, ONTEX, Mlýn
Perner, JAF holz, DÉMOS, ASPERA, DO-
RINT, PTÁČEK, LEGRAND, Barvy Landy-
šová, Final.

Za tým pořadatelů věříme, že účastníci i ná-
vštěvníci turnaje si ho opět užili a v příštím
roce nás opět poctí svou návštěvou, přízní
a pomocí. Přejeme pěkné prázdniny i dovo-
lenou a hlavně šťastný návrat z cest.

–Ladislav Dvořák – hlavní rozhodčí turnaje



14

Pohádkové vítání prázdnin – 18. června

V neděli ráno po velkých pří-
pravách opět vypuklo Po-
hádkové vítání prázdnin. Je-
likož se s podobným týmem
potkáváme již počtvrté, pro-
bíhalo vše v mnohem
klidnější atmosféře.

První rodiče s dětmi jsme
na startu přivítali v 10 hodin
a jelikož nám počasí přálo,
mohli se vydat na trasu. Zde
je čekalo 8 zastavení, na kte-
rých se setkali s různými po-
hádkovými bytostmi a plnili jejich úkoly.

S hasiči se naučili základy technik hašení,
u Indiánek zase vyzkoušeli svou mušku
a čerti jim ukázali, že se mohou vyskytnout
opravdu všude.

Na trase následovaly pirátky, Bob a Bobek,
pavoučí dívky a čarodějové. Všude si děti vy-
zkoušely něco nového a dokázaly vyřešit
i připravené záludnosti.

V cíli pak na všechny čekalo nejen bohaté
občerstvení, ale i krásná pohádka
od turnovského divadla Na Židli a skákací
hrad.

Ráda bych poděkovala všem dobrovolní-
kům, kteří spolu s námi v tento den vytvořit
prima atmosféru pro všechny návštěvníky,
jen díky nim se z těchto setkání stává milá
tradice.

–Za MC v Podzámčí – Hana Hanušová
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Příběhy pěstounství z Libereckého kraje

Honzík – Dlouhá cesta domů
Klára byla přechodnou pěstounkou dva
roky. Během této doby měla v péči pět dětí
různého věku. Pak jí do života vstoupil
Honzík, desetiměsíční miminko, které
se u ní od začátku cítilo jako doma. Honzík
byl temperamentní a zvídavý, ničím výrazně
odlišný od ostatních malých dětí. Ke Kláře
se chlapec dostal do pěstounské péče
od jeho babičky poté, kdy sama uznala,
že na něj nestačí. Nadále o vnuka jevila zá-
jem a Honzík s ní trávil společný čas. Po ně-
jaké době se babička rozhodla, že by chtěla
mít Honzíka zpět u sebe. A tak po ročním
pěstounském pobytu u Kláry putoval
Honzík na základě soudního rozhodnutí
k babičce. Klára se pak ze své pozice pře-
chodné pěstounky starala o další dvě děti.
Po nějakém čase jí do života znovu vstoupil
Honzík, kterého, tehdy tří a půlletého sla-
boučkého chlapce, přijala do péče podruhé.
Byl i nebyl to ten Honzík, jakého znala dřív.
Měl ty samé oči, ale posmutnělý pohled, ne-
chtěl si hrát, nesmál se a bál se usnout.
V reakci na to, že by měl Honzík putovat
od Kláry do další rodiny, rozhodla se požádat
o jeho svěření do dlouhodobé pěstounské
péče. V současné době je Honzík u Kláry
přes dva roky a je z něj sebevědomý veselý
kluk, který miluje vláčky, hasičská auta a jak
sám říká „chotbal“. Znáte-li z okolí podobný
příběh, musíte souhlasit, že děti potřebují
svůj stálý ostrůvek bezpečí a jistoty.

Příběh na této stránce byl publikován
v rámci kampaně Libereckého kraje
„Mít domov a rodinu – samozřejmost,
nebo vzácnost“.

Další skutečné příběhy dětí, které vyrůs-
tají v pěstounské péči najdete na webu
kampaně (www.rodinalk.cz/). Můžete
tak jejich prostřednictvím nakouknout
na to, jakými životními peripetiemi si
děti ve svém věku již prošly, jaké to je vy-
růstat v pěstounské rodině a jak důležité
je mít blízkou osobu, která poskytne bez-
pečnou náruč, lásku a porozumění.

V příběhu byla změněna jména. Text i fo-
tografie jsou autorizovány náhradní ro-
dinou.

Kalendář plánovaných akcí

28. – 30. července – „Mohelské ostrovy“

26. srpna – Posezení sousedů

2.–3. září – Sychrovská pouť

23. září – Jablkobraní

https://www.rodinalk.cz/
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